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Sâmbătă, 4 noiembrie

Respectați tradițiile
de Moșii de

Toamnă? Veți avea
parte de asta...

Sâmbătă, 4 noiembrie, Biserica Ortodoxă
a rânduit să se facă pomenirea morților;
pomenire cunoscută și sub denumirea de
Moșii de Toamnă. Cei care îi pomenesc pe cei
adormiți trebuie să aducă la biserică, în primul
rând, colivă și vin; coliva semnifică trupul celui
adormit, este expresia materială a credinței
noastre în Înviere, pentru că este preparată
din boabe de grâu, iar Mântuitorul Iisus s-a
folosit de parabola bobului de grâu, prevestind
Învierea Sa. În același timp, vinul reprezintă
sângele Mântuitorului. Se spune că cine
respectă tradițiile de Moșii de Toamnă va
avea noroc și sănătate în lunile următoare.
Ofrandele sunt de ajutor celor adormiți pentru
iertarea păcatelor. Cei care au posibilitatea
este bine să împartă și câte patru sau șase
pachețele care să conțină și măsline,
asemănate de Hristos cu sufletul omului. 

Biserica îi numește pe cei trecuți în viața
de dincolo “adormiți”, termen care are
înțelesul de stare din care te poți trezi. Ea nu
vorbește de trecere într-o stare de neființă, ci

de trecere dintr-un mod de existență în alt
mod de existență. Hristos îi va dărui
cuvântului “adormit” înțelesul care îl asociază
cu învierea. Când Mântuitorul ajunge în casa
lui Iair, a cărui fiică, de numai 12 ani, de abia
murise, spune: “Nu plângeți; n-a murit, ci
doarme”, scrie creștinortodox.ro. Potrivit
Sfintei Scripturi, după moarte urmează
Judecata particulară, în urma căreia omul
ajunge să se împărtășească fie de fericire, fie
de suferință, stări date de modul viețuirii pe
pământ (unit cu Dumnezeu sau despărțit de
El). Aceste stări nu sunt definitive, ele durează
până la Judecata Universală, când va avea
loc învierea întregului neam omenesc și când
vor avea loc hotărârile finale legate de starea
de fericire sau suferință. 

Acum au şi protecție! 

După atacurile din ultimul an
asupra mai multor agenți
de poliție, reprezentanții

acestora au cerut dotări care să le
asigure protecţia. Una dintre ele par
să fie vestele antiînjunghiere şi
antiglonţ, care vor ajunge, începând
de anul viitor, la oamenii legii. Poliţia
Română desfăşoară, în prezent, un
proiect de achiziţie a 35.000 de veste
anticuţit şi antiglonţ, care să ajungă la
poliţiştii din stradă, cei care intră în
contact cu cetăţenii şi care sunt expuşi
pericolelor. Astfel de veste, care sunt
purtate pe sub uniformă, nu reprezintă
o noutate pentru oamenii legii, ele fiind
de câţiva ani în dotarea celor de la
Operaţiuni Speciale şi a celor de la
Combaterea Criminalităţii Organizate.
Acum sunt vizați însă agenții de la
Rutieră, Ordine Publică și
Transporturi. „În prezent, poliţiştii din
stradă au în dotare cătuşe, pistol şi
muniţie, tonfă, spray paralizant. Acum
nu există nimic la nivel de protecţie
pentru ei, dar nici nu am avut alte
evenimente decât cele atipice deja
menţionate. Vestele pe care le vom
achiziţiona şi-au dovedit utilitatea în
timp”, a declarat, pentru Mediafax,
comisarul-şef de poliţie Ramona

Dabija, directorul Centrului de
Informare şi Relaţii Publice.

Contactul cu oamenii e
periculos!

Directorul Centrului de Informare
şi Relaţii Publice a precizat că vesta
se va purta pe sub uniformă. Ea va
proteja organele vitale, având câteva
plăci rezistente în faţă şi în spate.
„Această vestă are cam trei kilograme.
Vestele vor fi purtate de către colegii
care intră în contact cu cetăţeanul, dar
nu va fi transmis un mesaj de teamă,
de disconfort, pentru că ele nu sunt la
vedere. (...) De exemplu: dacă este un
eveniment la o bancă, primul care
răspunde apelului la 112 este cel mai
apropiat echipaj din zonă. Când ajung,
aceştia dacă apreciază dacă este un
eveniment grav și cheamă Serviciul
pentru Intervenţii şi Acţiuni Speciale
(SIAS)“, a mai spus comisarul-şef de
poliţie Ramona Dabija.

Și astfel va începe epopeea
pregătirii fizice a organelor legii. Unii
polițiști de stradă nu sunt pregătiți
special să alerge, să sară, să depună
orice fel de efort în condiții normale,
darămite cu încă 3 kilograme în

spinare. Pregătirea tactică și fizică ar
putea fi o piatră de încercare pentru
mulți dintre ei. „Pregătirea tactică asta
îi învaţă: să dozeze efortul fizic şi,
inclusiv cu aceste veste, să facă faţă
oricăror provocări. La pregătirea
tactică îi învăţăm pe poliţişti cum să
abordeze o situaţie, cum se face
legitimarea, cum se stă faţă de
cetăţean în momentul în care îl
legitimează, cum se face o încătuşare
corectă, cum se face o somaţie”, a
mai spus directorul Centrului de
Informare şi Relaţii Publice.

Preşedintele Sindicatului Naţional
al Poliţiştilor şi Personalului
Contractual, Dumitru Coarnă, a
declarat pentru Mediafax că inițiativa
este una binevenită. „Vestele sunt de
bun augur, pentru că nu putem afirma
altfel, atât timp cât anul acesta am
avut doi poliţişti înjunghiaţi”, a declarat
el.

Așteptăm cu nerăbdare să
identificăm, de anul viitor, pe stradă,
polițiști de talia celor din filmele
americane, fetele să-și dorească să se
mărite cu ei, infractorii să tremure doar
la vederea lor, iar noi cu toții să trăim
în siguranță. Amin!

Poliţiştii vor purta veste antiînjunghiere
și antiglonț! Cântăresc 3 kg!

Mânării la Academia de Poliție? Corpul de Control va afla! 
Planează suspiciuni asupra

corectitudinii notelor primite de
poliţişti, la absolvire! În acest
context, Corpul de Control al MAI
efectuează mai multe verificări la
Academia de Poliție, privind
acuzațiile de modificare a notelor
la examenul de absolvire. “La
Academia de Poliție se desfășoară
mai multe activități de verificare
prin Corpul de Control. Vă
informez că este și un dosar
penal. Tocmai pentru că a existat
suspiciunea serioasă și gravă (...)
că la sfârșitul acestui an
academic, într-o instituție de

prestigiu, singura care pregătește
ofițeri pentru Ministerul Afacerilor
Interne, n-am putut să stabilim
care este șeful de promoție pentru
facultatea de Poliție”, a declarat,
joi, Carmen Dan. Ea a spus că
aceste verificări își urmează cursul
firesc, pentru că trebuie respectate
procedurile legale. “Vă spun
acum, în premieră, că am avut o
discuție foarte serioasă cu rectorul
Academiei. Chiar de când a apărut
prima suspiciune care a ajuns la
ministru, poziția dânsului a fost că
nu a greșit cu nimic și nu are ce
să-și reproșeze. De aici încolo, eu

am primit nenumărate sesizări
care privesc un management
foarte prost la Academie. Și îmi
doresc ca aceste proceduri să se
finalizeze foarte repede, pentru că
vă declar că sunt foarte
nemulțumită de ceea ce se
întâmplă la Academie”, a adăugat
ministrul. Mass-media a relatat că
doi absolvenți ai unității de
învățământ au depus plângeri
penale în care susțineau faptul că
notele de la absolvire au fost
modificate pentru ca cineva să
primească titulatura de șef de
promoție.


